
 

Zápis z 11. řádného zasedání Akademického senátu 

Fakulty mezinárodních vztahů (AS FMV) VŠE v Praze 
  

Jednací číslo: VŠE/6524/2000/2019 

Datum a místo zasedání:  21. listopadu 2019 od 13hod v zasedací místnosti NB244 

Přítomni 

Březina, Čapková, Češková, Dubský, Grmelová, Hasík, Jansová, 

Jiránková, Kalousková, Kopalová, Lhotáková, Pošvicová, Pudil, 

Rolenc, Žamberský 

Celkem 

přítomných 
15 

Omluveni Bobot, Zima, Kubálek 

Hosté 
doc. Taušer, děkan; doc. Hnát, proděkan; Ing. Štěpánek, proděkan; 

Ing. Čajka, proděkan  

 

Úvodem přivítala předsedkyně senátu Češková přítomné hosty a senátory a seznámila je 

s následujícím pořadem jednání.  

 

Program:  

1. Hodnocení čerpání rozpočtu FMV k 31.10.2019.  

2. Volba kandidáta na děkana FMV VŠE v Praze 

 

AS FMV schvaluje předložený program. 

Hlasovalo: 14 

Pro: 14 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

 

1. Hodnocení čerpání rozpočtu FMV k 31.10.2019 

Podklady k tomuto bodu představil proděkan Štěpánek. K hodnocení čerpání rozpočtu FMV 

přijal AS FMV VŠE v Praze následující usnesení: 

  

"Akademický senát Fakulty mezinárodních vztahů Vysoké školy ekonomické v Praze 

projednal a bere na vědomí čerpání rozpočtu FMV k 31. 10. 2019." 

Hlasovalo: 15 

Pro: 15 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

 



2. Volba kandidáta na funkci děkana FMV VŠE v Praze pro funkční období od 1. února 

2020 do 31. ledna 2024.  

Návrhy kandidátů na funkci děkana byly doručeny do podatelny VŠE v termínu do 29. října 

2019, 12:00. V uvedeném termínu podal přihlášku na uchazeče o funkci děkana jeden zájemce, 

a to doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. Programové cíle kandidáta byly zveřejněny na internetu FMV 

VŠE, programové cíle a životopis kandidáta byly také zveřejněny na úřední desce FMV VŠE. 

Veřejná prezentace kandidáta proběhla 14. listopadu 2019 od 13:00 v místnosti NB. 

Audiozáznam z veřejné prezentace kandidátů je dostupný online na intranetu AS FMV VŠE. 

Odkaz na audiozáznam je uveden také v poutači na veřejnou prezentaci kandidáta děkana ve 

veřejné části internetu FMV VŠE: https://fmv.vse.cz/aktuality/verejna-prezentace-kandidata-

na-funkci-dekana-fmv/  

Pověřený člen volební komise Dubský představil pravidla diskuze předcházející samotné volbě 

děkana. Senátoři a hosté diskutovali s kandidáty na děkana přibližně 45 minut (diskuze je 

dostupná ze záznamu na tomto odkaze: https://web.microsoftstream.com/video/a02bf174-f0a5-

49de-b8c2-54b3fd1c6438). Senátorka Jiránková se dotázala na předpokládanou částku dotace 

VŠE ze strany Ministerstva školství. Doc. Taušer na dotaz reagoval shrnutím snahy FMV VŠE 

navyšovat prostředky FMV z jiných zdrojů, než jsou státní dotace. Senátor Březina se dotázal, 

zda existuje snaha FMV odlišit se od konkurence zvenčí v rámci evropského trhu, což by 

představovalo komparativní výhodu FMV do budoucna. Doc. Taušer v odpovědi zmínil jednání 

Rady pro vnitřní hodnocení, na které jednotlivé fakulty vymezovaly svoje specifika. Hlavní 

snaha FMV tedy směřuje k odlišení se od ostatních fakult VŠE v Praze. Ve vztahu k odlišení 

se navenek lze předpokládat multidisciplinární zaměření fakulty, pokud jde o zapojení nových 

trendů např. v oblasti kultury a sportu. Také je důležité čerpat podněty ze zahraničí. Senátorka 

Pošvicová se zeptala na podporu vstupu vlastních studentů (bakalářů) do navazujícího 

magisterského studia na FMV VŠE. Doc. Taušer nepředpokládá zrušení přijímacího řízení pro 

navazující magisterské studium. Senátor Žamberský uvedl, že internacionalizace se týká všech 

VŠ pracovišť stejně jako zavádění nových interdisciplinárních oborů. Dotázal se, zda by FMV 

neměla usilovat o odlišení se od ostatních fakult svojí kvalitou. Doc. Taušer na dotaz odpověděl, 

že míra internacionalizace představuje náskok FMV, který si dokáže dlouhodobě udržet. FMV 

je však otevřena přijetí vyššího počtu zahraničních pedagogů. Také zahraniční procesy řízení 

kvality výuky mohou představovat inspiraci pro FMV. Např. kompetence práce 

v mezinárodním prostředí bude na trhu práce pro absolventy konkurenční výhodou. 

Internacionalizace představuje jeden z nástrojů řízení kvality. Senátorka Češková se dotázala 

na plánovanou restrukturalizaci kateder působících na úrovni FMV a důvody poklesu počtu 

studentů FMV, aniž by došlo ke snížení rozsahu financování FMV. Otázka směřovala 

k případnému plánu na snižování počtu zaměstnanců FMV. Doc. Taušer odpověděl, že 

financování VŠ na základě počtu studentů je problematické. Míra selektivity uchazečů o VŠ 

studiu klesá. Zvýšení kvality by prospělo více snížení počtu studentů na učitele, nikoliv snížení 

počtu učitelů, pokud to není potřeba. Senátor Rolenc položil otázku stran plánového 

přejmenování vybraných pracovišť. SMSJM by nerado přišlo o zavedenou značku. Doc. Taušer 

předpokládá přejmenování např. na katedru mezinárodních studií a diplomacie a paralelní vznik 

výzkumného Centra mezinárodních studií Jana Masaryka. Senátorka Kalousková učinila 

doplňující dotaz na strukturu kateder. Doc. Taušer předpokládá určité snížení počtu kateder 

působících na FMV a provedení analýzy rozpočtových dopadů tohoto opatření. Změna bude 

dvoukolová, protože jí bude předcházet schválení AS FMV. Menší katedry by do budoucna 

nebyly schopny financovat plán osobního rozvoje pedagogů. Větší katedra si může lépe dovolit 

vypsat výběrové řízení na zahraničního pracovníka. Senátor Žamberský navázal na veřejnou 

prezentaci kandidáta na děkana stran uzavřenosti fakulty, co se týká budoucích zaměstnanců 

https://web.microsoftstream.com/video/a02bf174-f0a5-49de-b8c2-54b3fd1c6438
https://web.microsoftstream.com/video/a02bf174-f0a5-49de-b8c2-54b3fd1c6438


(možnost přitáhnutí absolventů, kteří získali Ph.D. na jiné škole v ČR anebo v zahraničí). Doc. 

Taušer zmínil snižující se počet absolventů doktorského studia na FMV. Otevřenost je 

důležitým směrem do budoucna. Předpokládá se zavedení povinnost zveřejňovat pracovní 

nabídky na Researchgate. Senátor Březina v návaznosti na osobnostní rozvoj pedagogů učinil 

dotaz na význam a rozsah stáží domácích i zahraničních. Jak dokáže fakulta vyhodnotit 

přínosnost kurzu, který se bude do budoucna financovat z prostředků katedry/fakulty. Doc. 

Taušer odpověděl, že je třeba vycházet ze zkušeností nasbíraných v rámci dosavadních 

projektu, např. ESF. Výběr stáží nemůže být náhodný. FMV uzavřela partnerství s řadou 

institucí pro účely účasti pedagogů i administrativních a technických pracovníků na školeních. 

EU trend dalšího vzdělávání zaměstnanců podporuje. Řadu projektů je možné nechat proplatit 

z prostředků EU. Senátorka Pošvicová se dotázala na perspektivy dalšího fungování projektu 

Erasmus+. Doc. Taušer odpověděl, že FMV předpokládá pokračování tohoto zdroje 

financování. Senátorka Čapková se dotázala na trend ve vývoji počtu uchazečů o studium. Doc. 

Taušer odpověděl, že v současné době pokračuje pokles demografické křivky (s dopadem na 

snížení selektivnosti), ale do budoucna se očekává zvrácení tohoto trendu. Lze očekávat zvýšení 

selektivnosti studentů, nikoliv navyšování počtu studentů. Senátor Rolenc se dotázal na otázku 

finančního hodnocení pracovníků, zejména pokud jde o stávající nastavení tarifní mzdy. Doc. 

Taušer uvedl, že vícezdrojové způsoby financování jsou složité. Očekává se ponechání 

možnosti osobního hodnocení nad rámec stanovené tarifní mzdy. Pověřený člen volební komise 

Dubský ukončil diskusi.  

Pověřený člen volební komise Dubský následně vysvětlil pravidla volby děkana. Každý ze 

senátorů dostal volební lístek oproti podpisu, zaškrtl za plentou alespoň jednu z možnosti (pro, 

proti, zdržel se hlasování) a následně vhodil lístek do volební urny. Volební komise poté sečetla 

hlasy s následujícím výsledkem:  

Volba děkana Fakulty mezinárodních vztahů Vysoké školy ekonomické v Praze pro funkční 

období od 1. února 2016 do 31. ledna 2020.  

Zúčastnilo se: 15  

Počet odevzdaných hlasů pro kandidáta Josefa Taušera: 14  

Počet odevzdaných hlasů proti kandidátovi Josefu Taušerovi: 0 

Zdrželi se: 1  

Děkanem Fakulty mezinárodních vztahů Vysoké školy ekonomické v Praze pro funkční 

období od 1. února 2020 do 31. ledna 2024 byl zvolen doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D.  

Přítomní pogratulovali doc. Taušerovi ke zvolení a předsedkyně Češková ukončila zasedání AS 

FMV.  

Ze zasedání byl vytvořen audiovizuální záznam, který je přístupný na Intranetu FMV pro členy 

akademické obce FMV VŠE (viz Záznamy AS FMV).  

V Praze dne 21. listopadu 2019  

Zapsala: Nicole Grmelová 

Schválila: Alena Češková 


